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CIVILEK NAGYKOVÁCSIÉRT EGYESÜLET 

2094 Nagykovácsi, Kaszáló utca 11. 

 

T. Polgármester Asszony! 
T. Főépítész úr! 
 
Az alábbi linken közzétett hirdetményre  
( http://nagykovacsi.hu/2018/01/hirdetmeny-2/) reagálva, mellékelten határidőre 
küldjük az egyesülethez beérkezett véleményeket, kérdéseket: 
 

1. A dokumentumban az áll, hogy b)-e) pontok értelmében történik a módosítás. 
Mi volt az elírás? A településképi rendelet mely pontja alapján történik a 
módosítás? 

2. Hogy lehet, hogy HÉSZ-t településképi rendelet miatt módosítanak, amikor 
főépítész magyarázata szerint: ami az egyikben van, az nem lehet a 
másikban? 

3. Elírásra stb. hivatkozva az ófalu védett részén akarják jelenleg védett házak, 
10 db lebontását lehetővé tenni, mert rossz állapotúak és új beépíthetőséget 
biztosítani. Halálra ítélnek házakat, mert vályogból vannak? Mi okból? A 
módosítás megint egy állítólagos ellentmondás feloldása, ezért a minimális 
telekszélességet kívánják módosítani. 
A módosítás lényege, hogy ha lebontják a védett házat, ahol nincs meg az 
előírt telekszélesség, méret, akkor is beépíthető legyen? Ijesztő a magyarázat, 
mely védett házak tömeges bontását helyezi kilátásba. 

4. Adják meg az érintett telkek helyrajzi számait! A szabályozásba bekerülő 
rendelet, igen megengedő az ófaluban, nem fogalmaz világosan. 

5. Rögzíteni szükséges, hogy csak azokról a bizonyos telkekről van szó, 
amelyeken jelenleg egy régi ház áll, amelyek lebontásra kerülnek. 
 
Pontos szabályozásra van szükség: 
- Maximum a régivel megegyező nagyságú épület építhető rá. 
- Csak egy lakásos családi ház építhető. 
- Az épület fő méretei, nem térhetnek el a jelenlegi épület méreteitől, kivéve a 
gerincmagasságot, amely a lebontandó épület gerinc magasságát  maximum  
1 méterrel haladhatja meg, a tetőtér jobb kihasználtsága érdekében. 
- A gépkocsik parkolóhelyét ingatlanonként meg kell határozni, 2 autónak 
parkolóhely, pl. 40 nm parkolóhely kialakítására telken belül. 
 

6. Egy- két kiragadott pont módosítása nem fedi le a HÉSZ teljes, minden ide 
vonatkozó részét. Az ide vonatkozó többi rendelettel, szabályozással együtt 
kellene benyújtani, amely teljes képet ad a már beépített telkekre történő 
építésről. 
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7. Az Eötvös utca telekhatár módosításról: Pontos telekméretek meghatározása 
hiányzik. 

8. Lombos utca telekhatár módosítás: A térkép alapján azt látszik, hogy így sem 
lesz egységes a telekhatár az utca teljes hosszában. 

9. A telkek ezekkel a plusz területekkel nem válnak alkalmassá újabb ingatlanok 
építésére? Az új telekmérettel változik a telkekre építhető lakásszám? 

10. 4388 hrsz saroktelek egyik előkertjét 15 méterről 5 méterre csökkentik. Mi 
okból volt eddig így? Ha ennyi az elírás, miért nem vették eddig észre? Miért 
csak most kerül sor az elírások javítására? 

11. Lombos utcában is hozzátesznek néhány telekhez néhány métert a 
szomszédos telkekhez igazítva. Közterületből megnövelik a telkek méretét? 
Miért? Mi volt az előzmény? Itt sem egyezik a földhivatali és helyi valós 
telekhatár? 
 

Nagykovácsi, 2018. január 31. 

 

Tisztelettel: 

Dr. Deák József 

Civilek Nagykovácsiért Egyesület 

 


